

**MINISTRY OF FOREIGN AFFAIRS OF THE KINGDOM OF THE NETHERLANDS
THE HAGUE**

**CONVENTION ON THE TAKING OF EVIDENCE ABROAD IN CIVIL OR
COMMERCIAL MATTERS
(The Hague, 18 March 1970)**

Notification pursuant to Article 42 of the Convention

ACCESSION

Bosnia and Herzegovina, 16-06-2008

According to Article 39, third paragraph, the Convention will enter into force for Bosnia and Herzegovina on 15 August 2008.

According to Article 39, fourth paragraph, of the Convention, the accession will have effect only as regards the relations between Bosnia and Herzegovina and such Contracting States as will have declared their acceptance of the accession.

According to Article 39, fifth paragraph, the Convention will enter into force between Bosnia and Herzegovina and the State that has declared its acceptance of the accession on the sixtieth day after the deposit of the declaration of acceptance.

AUTHORITY

Bosnia and Herzegovina, 16-06-2008

Central Authority
The Ministry of Justice of Bosnia and Herzegovina.

ACCEPTANCE OF ACCESSION and ENTRY INTO FORCE

India

Accepted by	Date	Entry into force
Slovakia	19-06-2008	18-08-2008

A certified true copy of the declaration of acceptance is enclosed. This copy is on behalf of the States referred to in Article 37, and the States which have acceded to the Convention in accordance with Article 39.

The Hague, 30 June 2008

XX Taking of Evidence No. 3/2008

**MINISTÈRE DES AFFAIRES ÉTRANGÈRES DU ROYAUME DES PAYS-BAS
LA HAYE**

**CONVENTION SUR L'OBTENTION DES PREUVES À L'ÉTRANGER EN MATIÈRE
CIVILE OU COMMERCIALE
(La Haye, le 18 mars 1970)**

Notification conformément à l'article 42 de la Convention

ADHÉSION

Bosnie-et-Herzégovine, 16-06-2008

Conformément à l'article 39, troisième paragraphe, la Convention entrera en vigueur pour la Bosnie-et-Herzégovine le 15 août 2008.

Conformément à l'article 39, quatrième paragraphe, de la Convention, l'adhésion n'aura d'effet que dans les rapports entre la Bosnie-et-Herzégovine et les États contractants qui auront déclaré accepter cette adhésion.

Conformément à l'article 39, cinquième paragraphe, la Convention entrera en vigueur entre la Bosnie-et-Herzégovine et l'État ayant déclaré accepter cette adhésion soixante jours après le dépôt de la déclaration d'acceptation.

AUTORITÉ

Bosnie-et-Herzégovine, 16-06-2008

(Traduction)

Autorité centrale

Ministère de la Justice de la Bosnie-et-Herzégovine.

ACCEPTATION D'ADHÉSION et ENTRÉE EN VIGUEUR

Inde

Accepté(e) par	Date	Entrée en vigueur
Slovaquie	19-06-2008	18-08-2008

Une copie certifiée conforme à l'original de la déclaration d'acceptation est annexée à la présente notification. Cette copie est au profit des États visés à l'article 37, ainsi qu'aux États qui ont adhéré à la Convention conformément aux dispositions de l'article 39.

La Haye, le 30 juin 2008